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Generalforsamling i Espergærde havn den 27.04.2023 

 

Velkommen �l generalforsamling i Espergærde Havn samme sted og dato som sidste år.  Ved 
generalforsamlingen sidste år talte vi meget om pladsfordeling og rokering i havnen. Der er nu 
fundet en løsning på de rejste spørgsmål og forklaring er udsendt �l orientering �l alle medlemmer 
den 2. marts 2023, så det vil jeg ikke omtale nærmere her i beretningen.  

Vi sagde tak Til Per Tærsbøl for mange år i havnens bestyrelse og velkommen �l Dite Kanstrup og 
Mads Jessen Jensen som kommunale repræsentanter. 

Året 2022 har budt på mange møder i bestyrelsen, rokeringsudvalget og i 
visionsudvalget. 

I bestyrelsen og rokeringsudvalget har der været en del møder om plads 16 sagen, samt 3 
rokeringer og 2 nye bådejere, der skulle placeres i 2023. Desuden er der truffet a�ale med Brian i 
Fiskeboden vedrørende benytelse af udearealer og frem�dig leje, Et stort �llykke �l Brian med de 
første 10 år på havnen. 

Sekretær i bestyrelsen Frank Vium er i gang med at opdatere alle lejekontrakter, så størrelser, �der 
for opstart mail adr., tlf. m.v. bliver ajourført. 

I visionsudvalget har havneudvidelse med evt. ny toiletbygning og sauna stået øverst på 
dagsordenen. Arkitek�irmaet Maters forslag �l bygninger på havnens areal blev brugt som 
idegrundlag i det videre arbejde.  

Visionsudvalget fremkom here�er med forslag �l havneudvidelse, bygningers placering, og 
indretning, samt nye �ltag af ak�viteter. Disse forslag er forevist diverse bestyrelser. 
Visionsarbejdet er dog ikke færdigt, da store spørgsmål stadig ikke er løst.  Det drejer sig om 
adgangsveje. strandzone, miljø�lladelser, fredning og ikke mindst økonomien. Et foreløbigt 
overslag er på kr. 28 mill. for 50 nye bådpladser i vandet excl. bygninger og diverse funk�oner på 
land. 

Jesper Thomsen fremlægger foreløbige planer og ideer senere. 

Jeg har søgt Frilu�srådet om �lskud �l en fiskepla�orm for enden af stenmolen, som bestyrelsen 
endnu ikke har taget endelig beslutning om. Frilu�srådet har godkendt ansøgningen og bevilget kr. 
68.ooo, så jeg håber, at den nye bestyrelse vil donere de resterende kr. 40.000.  Fiskepla�ormen 
kan desuden anvendes som badepla�orm, startsted for op�mistjoller m.v. og vil være en opstart �l 
et nyt havneområde. 



Endvidere er vedtægterne revideret og retet �l så tekst og bestemmelser er nu�dige. Kasserer 
Steen Kramhø� har ha� store udfordringer med regnskabet. Vores regnskabsdame sagde op sidst 
på sæsonen. Revisionen måte skubbes så derfor  den forsinkede fremsendelse af regnskabet.  
Bestyrelsen beklager dete. 

Året 2023 Arbejder i havnen og på havnen 

I havnen skete der ingen skader under div. vinterstorme, og der var ikke den store forhøjede 
vandstand, som mange i miljøkredse har talt om. Der blev foretaget den sædvanlige udgravning af 
indsejlingen, så en 3 meters dybde kunne opnås.  

Slutregningen på fyrmolen kom. En stor tak �l Solar Fonden for at sponsere halvdelen af udgi�en 
�l molebyggeriet, som i alt beløb sig �l kr. 550.000  

E�er søsætning af alle både havde vi på tragisk vis en drukneulykke, da vores gamle lejer Henrik 
Hansen plads nr. 4, faldt i havnen og ved faldet omkom.  Ære være hans minde. 

Havnens dag blev a�oldt den 21.05 22 og forløb godt med ca. 20 deltagere. Div. arbejder herunder 
opsætning af redningss�ger, og udski�ning af bænke på S mole blev udført �l alles �lfredshed. Vi 
afslutede som sædvanligt med en hyggelig frokost. 

Helsingør kommune fik udarbejdet en lokalplan, som også omfater Espergærde Havn l, hvor�l 
bestyrelsen gjorde indsigelser, som blev �lføjet. 

Sct. Hans a�en blev som al�d et stort �lløbsstykke. Der var der opsat scene med underholdning fra 
Esp Ungdomsskole og div. båltaler, samt musik �l kl. 24.00.  Bålet var etableret på vandet af 
spejderne, men ikke �lfredss�llende i størrelse og en placering for langt ude.  Endvidere blev 
bålflåden ikke �ernet og drev �l havs hvilket den Svenske Søredning ikke fandt i orden, og truede 
med regning for oprydning. 

Senere på sommeren havde vi rejsende skuespil på havnen. Et engelsk danseteater, der over 4 
dage optrådte med fores�llingen Dance of the Fishermann på molerne. Fores�llingen trak ca. 25 
gæster pr a�en, som slutede med spisning af røget makrel, leveret af Fiskeboden, i Sejlklubbens 
have.  

Div.  kapsejladser a�oldt af Espergærde Sejlklub og Espergærde Smakkelaug gik �lfredss�llende.  

Opgaver som bestyrelsen arbejder videre med, er regler for parkering, automatbom ved indkørsel, 
affaldsløsning med sortering af affald e�er kommunens regler, som dog ikke er krævet endnu. 

Endelig vil jeg sige tak for godt samarbejde i bestyrelsen igennem 10 år og tak for formandsposten i 
7 år. Tak �l mine sponsorer, som i alt har doneret kr. 789.000 �l Esp Havn. 

 Desuden vil jeg finde det rig�gt at vi årligt udnævner den mest benytede båd i Esp Havn. 

 I år er det Leif Jensen, den gule fiskerbåd plads 48 med ca. 190 dage på vandet. Nr. 2 er Tom 
Jelsing plads 20 med ca. 72 dage på vandet. 

Formand Søren Larsen 



    

   

 

 

     

       


